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Pluimvee  -  Onderzoek naar stress

In een communicatie meldt het Instituut voor Landbouw-, Visserij- en Voedingsonderzoek 
(ILVO) de lancering van een vier jaar durend onderzoeksproject naar stress bij kippen. Het 
ChickenStress-project wordt financieel ondersteund door het Europese Marie Curie Training 
en Netwerk-programma (MSCA ETN) en zou voorzien in 14 doctoraten voor fundamenteel 
onderzoek naar de oorzaken en gevolgen van stress bij legkippen.

Bij de aankondiging van het project verwijst ILVO naar de nefaste gevolgen van de vrije 
uitloop die sinds de afschaffing van de legbatterij zou zijn ontstaan. Er wordt verwezen 
naar productieverlies door stressgerelateerde verwondingen bij hennen zoals pennen 
uittrekken, gebroken borstbenen of kannibalisme. Het onderzoek dient deze problematiek 
in kaart te brengen en oplossingen aan te reiken.

1. Op welke manier is de Vlaamse overheid (al dan niet via ILVO) betrokken bij dit 
project? Wordt er voorzien in een financiële inspanning? Wie was betrokken bij de 
opstelling van de onderzoeksdoeleinden?

2. In hoeverre stroken de bevindingen van het ILVO over de nefaste gevolgen van de 
vrije uitloop met die van de Vlaamse overheid? Zijn er momenteel nog andere 
initiatieven of onderzoeken lopende naar deze problematiek en de eventuele 
remediëring ervan?
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1. Dit onderzoek wordt niet op verzoek van mijn diensten verricht. Ik weet niet wie 
betrokken was bij de opstelling van de onderzoeksdoelstellingen.

2. Het klopt dat in alternatieve huisvestingssystemen andere dierenwelzijnsproblemen 
opduiken dan in de kooisystemen. Deze en andere bevindingen zijn besproken in de 
evaluatiecommissie binnen de Raad voor Dierenwelzijn die zich over de 
huisvestingssystemen van leghennen gebogen heeft. 
https://www.lne.be/sites/default/files/atoms/files/Tussentijdse%20evaluatie%20-
%20WG%20%27Legkippencommissie%27%2022112017.pdf
Er loopt geen ander wetenschappelijk onderzoek in verband met huisvesting van 
leghennen in opdracht van de dienst Dierenwelzijn, maar ik financier wel onderzoek 
naar de ontwikkeling van een monitoringssysteem aan de slachtlijn voor het meten 
van het welzijn van legkippen. Dit zou het mogelijk moeten maken om aan de 
slachtlijn het welzijn van de legkip gedurende haar leven te beoordelen en om hier 
maatregelen aan te koppelen.
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